
 مديرعامل كانون پرورش فكري كودكان 
و نوجوانان خبر داد

 ترويج بازي هاي سنتي 
بر اساس تأكيدات مقام معظم رهبري

مدير عام�ل كانون پ�رورش فك�ري ك�ودكان و نوجوانان 
ترويج بازي هاي س�نتي را يكي از تأكيده�اي مقام معظم 
رهب�ري خواند ك�ه سياس�ت امس�ال دومين جش�نواره  
ملي اس�باب بازي نيز بر اين اس�اس تدوين ش�ده اس�ت. 
عليرضا حاجيان زاده با اش��اره به وظيفه خطير شوراي نظارت بر 
اس��باب بازي، تنوع توليدات ملي را در يك س��ال اخير قابل توجه 
خواند. وي درباره  نقش كانون در اين حوزه نيز توضيح داد: كانون 
پرورش فكري در توليد اس��باب بازي دو راهكار را دنبال مي كند: 
نخست توليد اسباب بازي  كه پس از انقلاب اسلامي آغاز شده است. 
هدف ما در اين بخش آموزشي  تربيتي است و بر خلاقيت كودكان 
تأكيد داريم. مدير عامل كانون در تشريح بخش دوم سخنانش گفت: 
كار دومي كه در كانون شروع شد، بحث نظارت و هدايت اسباب  بازي 
 در كل كشور است. دبيرخانه  شوراي نظارت بر اسباب بازي هم بر 

توليدات و هم بر واردات اسباب بازي نظارت دارد. 
حاجيان زاده هدف از برگزاري جشنواره  ملي اسباب بازي را نيز 
تقويت رويكرد راهب��ردي كانون پرورش فك��ري بيان و تأكيد 
كرد: كانون قرار اس��ت در جهت ساماندهي صنعت اسباب بازي 
گام ب��ردارد. وي تأكيد بر توليد اس��با ب بازي هاي بومي را يكي 
از دلايل شكل گيري جشنواره  اس��باب بازي عنوان كرد و گفت: 
اين جشنواره در راس��تاي توليد و ترويج اسباب بازي ملي شكل 
گرفته، در همين حال حمايت و تش��ويق اين توليدات و فراهم 
آوردن شرايط توزيع مناسب از ديگر اهداف اين جشنواره است 
و با توجه به سخنان رهبر معظم انقلاب درباره  ترويج بازي هاي 
سنتي، سالني به بازي هاي بومي و سنتي در دومين جشنواره ملي 
اسباب بازي اختصاص يافته است. بر اساس اين گزارش، كودكان و 
نوجوانان در اين سالن با بازي هاي سنتي ايراني آشنا مي شوند و با 

كمك مربيان و اعضاي كانون در آنها مشاركت مي كنند.
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    محمدصادق عابديني
حبيب ايل بيگي مع�اون نظارت و ارزشيابي 
س�ازمان س�ينم�ايي، از برخ��ورد ج�دي 
سازمان سينم�ايي با پرديس هاي سينمايي 
ك�ه فيل�م ه�اي خ�ارج�ي را ب�ه ص�ورت 
غي�رمج��از اك�ران م�ي كنند، خب�ر داد.

معاون س��ازمان س��ينمايي در حاشيه مراسم 
نمايش دستاورد هاي س��تاد صيانت، در پاسخ 
به س��ؤال »جوان« درباره اكران بدون مجوز و 
غيرقانوني فيلم ه��اي خارجي در پرديس هاي 
س��ينمايي كه قاچاقچي��ان يقه س��فيد فيلم 
به ش��مار مي روند با اش��اره به اتم��ام حجت با 
پرديس هاي متخلف گفت: بعد از اين متخلفان 

به مراجع قضايي معرفي مي شوند. 
   قاچاقچيان حرفه اي فيلم 

روز گذشته ستاد صيانت از محصولات سينمايي 
سازمان سينمايي از كشفيات صورت گرفته اين 
ستاد رونمايي كرد. در اين مراسم كه با حضور 
حج��ت الله ايوبي رئيس س��ازمان س��ينمايي، 
سيد مصطفي ابطحي دبير ستاد صيانت و حبيب 
ايل بيگي معاون نظارت و ارزش��يابي س��ازمان 
سينمايي برگزار شد، بر پيگيري جدي مبارزه 
با قاچاق فيلم با هم��كاري قوه قضائيه و نيروي 

انتظامي تأكيد شد. 
در اين مراسم حجت الله ايوبي كه به طور نمادين 
چند دي وي دي قاچاق را نيز شكست و از بين 
برد، در جمع خبرنگاران گفت: مقابله با قاچاق 
و كالاهاي غيرمجاز از اهميت زيادي برخوردار 
اس��ت و در اولويت فعاليت س��ازمان سينمايي 
قرار دارد. هر كس��ب و كاري نياز به مجوزهاي 
لازم دارد اما متأس��فانه در حوزه قاچاق با ارائه 
فيلم هاي خارجي سبك زندگي ديگري را تبليغ 
مي كنند و با ارائ��ه فيلم هاي ايران��ي فعاليت و 
كسب و كار هنرمندان ايراني را تحت الشعاع قرار 
مي دهند. ما تلاش مي كنيم فضا را براي قاچاق 
ناامن كنيم و اين اراده در س��ازمان س��ينمايي 
وجود دارد. ايوبي با بيان اينكه قاچاقچيان فيلم 
حرفه اي عمل مي كنند، افزود: ما تنها از طريق 
فعاليت نيروي انتظامي همچنين آگاه س��ازي 
مخاطبان مي توانيم جلوي فعاليت هاي غيرمجاز 
را بگيريم. در اين راه رسانه ملي براي  آگاه سازي 
مخاطب به سازمان س��ينمايي مي تواند كمك 

شاياني داشته باشد. 

   13 ميليون دي وي دي قاچاق 
سيد مصطفي ابطحي كه از سوي رئيس سازمان 
سينمايي مس��ئول مبارزه با قاچاق فيلم است، 
نيز به خبرنگاران گفت: با تشكيل ستاد صيانت 
در سازمان سينمايي و با همكاري قوه قضائيه 
و ني��روي انتظامي عمليات گس��ترده اي براي 
ناامن كردن فضا براي قاچاق محصولات سمعي 

و بصري در شهر تهران آغاز شد. 
ابطحي ب��ا بيان اينك��ه تاكنون توانس��ته ايم به 
كشفيات گسترده اي دست پيدا كنيم، گفت: اين 
مراسم دومين رونمايي از دستاوردهاي صيانت 
است، در جلسه گذشته ما با 4 ميليون دي وي دي 
قاچاق كش��ف ش��ده در تهران روبه رو بوديم اما 
امروز خوش��بختانه به ع��دد 13 ميليون و 500 
هزار دي وي دي مكش��وفه از فيلم هاي مبتذل، 
مس��تهجن، غيرمجازي و غيرقانون��ي داخلي و 
خارجي رسيديم. وي با انتقاد از كپي غيرمجاز و 
سرقت فيلم هاي داخلي كه به سينماي ايران ضرر 
مي زنند، تأكيد كرد: تهيه كنندگانشان با هزاران 
زحمت فيلمي را مي سازند ولي شبكه قاچاق و 
مافياي بزرگ قاچاق اين فيلم ها را كپي مى كنند 
و به دست مصرف كنندگان مي رسانند و آسيب 

فراواني به سينماي ملي زده اند. 
دبير ستاد صيانت با تشكر از قوه قضائيه در ايجاد 
ش��عبه ويژه اي براي محصولات سينمايي قاچاق 
فيلم گفت: از ابتداي س��ال ه��زارو  548 عمليات 
داشته ايم كه طي آنها اين كشفيات به دست آمده 
است. 473 پرونده قضايي تشكيل شده كه در هر 
پرونده بين دو تا سه نفر دستگير شده اند. ابطحي 
افزود: در استان هاي ديگر نيز شاهد قاچاق گسترده 
محصولات سينمايي هس��تيم، استان هاي البرز، 
خراسان رضوي، قم و فارس از جمله استان هايي 

هستند كه نگراني از قاچاق در آنها وجود دارد. 
   كارخانه هاي تكثير فيلم قاچاق

ابطحي با بيان اينكه برخي از كارخانجات خارج از 
استان تهران دي وي دي ها و سي دي هاي غيرمجاز 
توليد مي كنن��د، گفت: ما درخواس��ت كرديم با 
نيابت قضايي به آن كارخانجات دسترس��ي پيدا 
كنيم كه اگر اين نيابت را به دست آوريم و منشأ 
توليدات قاچاق دست پيدا كنيم ضربه سنگيني 
به اين تولي��دات مي زنيم. مدير عامل مؤسس��ه 
رسانه هاي تصويري، همچنين در پاسخ به سؤالي 
درباره برخورد با سايت هاي دانلود فيلم گفت: با 

همكاري كارگروه مصاديق 90 درصد برخورد با 
اين س��ايت ها رخ داده ولي به راحتي سايت هاي 
جديد مي زنند و هر كسي در خانه خودش اينترنت 
داشته باشد مي تواند با كامپيوتر شخصي اش فيلم 
را در اينترنت بارگذاري كند. ابطحي با اش��اره به 
همكاري وزارتخانه فناوري ارتباطات در مسدود 
كرد سايت هاي دانلود فيلم كه سرورشان در ايران 
است، گفت: براي سايت هاي خارج از كشور از دو 
طريق با مس��دود  كردن و تفاوت قيمت اينترنت 
داخلي و خارجي برخورد مي كني��م كه در آن با 
افزايش هزينه دانلود از سايت هاي خارجي عملًا 

دانلود كردن فيلم صرفه نداشته باشد. 
ابطح��ي همچني��ن در گفت وگو ب��ا »جوان« 
درباره زمينه هاي قاچاق فيلم گفت: متأس��فانه 
مافياي قاچاق از همه ابزار ها و همه افراد استفاده 
مي كند، ما در كش��فياتمان به بعض��ي از افراد 
رس��يديم و تعجب كرديم كه چرا اين افراد وارد 
اين مقولات ش��دند. البته احس��اس مي كنيم 
بازار قاچاق سودآور و امن اس��ت و متأسفانه به 
دليل اينكه بازار اش��تغال ما ناكارآمد اس��ت در 
حاشيه اقتصاد رسمي كشور بازارهاي غيررسمي 
تشكيل مي شود كه قاچاق محصولات سينمايي 
هم از آنها است. دبير س��تاد صيانت در پاسخ به 
اين سؤال كه آيا اقدام پرديس هاي سينمايي در 
پخش فيلم هاي خارجي نوعي قاچاق به ش��مار 
مي رود، با تأكيد بر اينكه اين كار غيرقانوني است، 
گفت: بايد ديد اي��ن پرديس ها براي اكران فيلم 
مجوز گرفته اند يا خير و اگر مجوز دارند از كجا 

گرفته اند كه مجوزش در اختيار همه است! 
ابطحي تصريح كرد: اگر مجوز نداشته باشند اين 

كار قاچاق به شمار مي آيد. 
   برخورد با پرديس هاي قاچاقچي

حبيب ايل بيگي، معاون س��ازمان سينمايي نيز 
در پاس��خ به »جوان« از عزم سازمان سينمايي 
براي جلوگيري از اكران فيلم هاي بدون مجوز در 
پرديس هاي سينمايي خبر داد و گفت: برخورد 
جدي با اين كار ش��ده اس��ت و هفته گذش��ته 
جلسه اي توسط مدير كل س��ينمايي حرفه اي 
با دعوت از مديران پرديس ها برگزار ش��د و در 
آن آخرين اتمام حجت آنها ش��ده كه فيلم هاي 
بدون پروانه نمايش و حق رايت اجازه نمايش در 

پرديس هاي سينمايي ندارند. 
ايل بيگي با بيان اينكه دس��تگاه هاي نظارتي با 
پرديس هاي متخلف برخورد خواهند كرد، گفت: 
ما آنچه را بايد انجام مي دادي��م، انجام داده ايم و 
نامه بنده به اين پرديس ها نيز طي امروز و فردا به 
پرديس هاي سينمايي ابلاغ خواهد شد. بعد از آن 
برخورد جدي تري صورت خواهد گرفت و عواقب 
خوبي نخواهد داشت. معاون سازمان سينمايي 
تأكيد كرد: ما چه به صورت مكاتبه و چه به صورت 
حضوري همه نكات را به مديران پرديس ها گفته 
و تذكر داده ايم كه اين كار غيرقانوني است. پس 
از اين نيز اگر اين اتفاق بيفتد، به احتمال زياد به 

مراجع قضايي معرفي خواهند شد. 
اقدام س��ازمان س��ينمايي در برخورد با قاچاق 
فيلم، حمايت س��ينماگران را به همراه داشته 
است و ديروز نيز برخي از چهره هاي سينمايي در 
مراسم رونمايي از كشفيات فيلم هاي غيرمجاز و 

قاچاق حضور داشتند.

اتمام حجت با پرديس هايي كه فيلم خارجي 
غيرمجاز پخش مي كنند

 وضعيت سريال »فيتيله« 
هنوز نهايي نشده است

محمد مس�لمي كارگردان مجموعه »فيتيله« با اش�اره به 
اينكه هنوز وضعيت سريال »فيتيله« نهايي نشده، از تلاش 
اين گروه براي رايزني با اسپانسرهاي مختلف سخن گفت. 
به گزارش »ميزان«، مس��لمي گفت: هم اكنون براي ساخت 
سريال تلويزيوني »فيتيله« دنبال اسپانسر هستيم و به محض 

اينكه با يك اسپانسر به توافق برسيم، كار را آغاز مي كنيم. 
وي ادامه داد: در صورت نهايي و ساخته شدن سريال »فيتيله« 
اين اثر از شبكه )يك( سيما روي آنتن مي رود. مسلمي تصريح 
كرد: پيش تر درباره مسابقه »بزرگان فاميل« در شبكه نسيم و 
همچنين دو اثر براي شبكه س��يما نيز صحبت كرده بوديم كه 

وضعيت نهايي هيچ يك از آنها هنوز مشخص نشده است. 
گفتني است، گروه برنامه س��از برنامه »فيتيله« پس از اتمام 
سري قبل برنامه هاي خود، در ماه مبارك رمضان در بوستان 
زندگي واقع در محله هرندي هرشب براي كودكان و خانواده ها 
به اجراي برنامه پرداختند. با توجه به اينكه از س��وي ش��بكه 
2س��يما در رابطه با س��اخت س��ري جديد برنامه »فيتيله« 
صحبتي نش��ده، اين گروه تصميم به ساخت سريال در شبكه 

يك سيما گرفته است.  
----------------------------------------------

ويلاي پناهي ثبت ملي شد

ويلاي پناهي به عن�وان يكي از آثار واج�د ارزش تاريخي 
صبح ديروز در جلس�ه ش�وراي ثبت مطرح ش�د و پس از 
تأييد كارشناسان در فهرس�ت آثار ملي كشور اضافه شد. 
»فرهاد نظري« مدير كل اداره ثبت در اين خصوص اعلام كرد: 
ويلاي پناهي يكي از آثار با ارزش تهران به ش��مار مي شود. از 
همين رو، در جلسه ش��وراي ثبت اين بنا در فهرست آثار ملي 

كشور ثبت شد. 
وي گفت: درحال حاضر بناهاي ارزش��مند ديگري در استان 
تهران وجود دارند كه توسط كارشناس��ان شناسايي شده اند 
و قرار اس��ت پس از مراحل كارشناس��ي در فهرست آثار ملي 

كشور قرار بگيرند.

    خبر

به بهانه ارائه يك فيلم موهن به شوراي عالي نظارت 

تيري كه تهيه كننده »خانه دختر« در تاريكي رها مى كند
    جواد محرمي

محمد شايس�ته، تهيه كنن�ده فيلم پرحاش�يه »خانه 
دختر« كه ب�ه دليل موضوع منافي عفت عمومي س�ال 
گذشته به كلي از گردونه اكران كنار گذاشته شده بود، 
در گفت و گو با »مهر« از انجام اصلاحات چندباره روي اين 
فيلم براي ارائه به ش�وراي عالي نظارت خبر داده است. 
شايس��ته گفت: در اصلاحاتي كه به تازگي براي فيلم انجام 
داديم، سعي كرديم تمامي س��وءتفاهماتي را كه پيش آمده 
بود، برطرف كنيم و اميدواريم بتوانيم پس از يك سال و نيم از 

ساخت اين فيلم، آن را در سينماهاي كشور اكران كنيم. 
فيلم »خانه دختر« به كارگرداني شهرام شاه حسيني تنها در 
جشنواره سي و س��وم فيلم فجر به نمايش درآمد و از همان 
زمان به دليل موضوع كاملًا مغاير با اخلاق، احتمال توقيف آن 

از سوي خيل ها مطرح شد. 
تهيه كننده فيلم »خانه دخت��ر« در حالي از انجام اصلاحات 
براي اكران اين فيلم س��خن گفت كه اين مس��ئله اساساً با 
توجه به محتوا و داس��تان فيلم غيرممكن به نظر مي رسد. 
فيلم »خانه دختر« براي اولين بار در سينماي ايران موضوع 
تجاوز به محارم آن هم در يك خانواده مذهبي را مطرح كرده 
است. »خانه دختر« داس��تان دختري دانشجو و در آستانه 
ازدواج است كه درست در روز عقد اتفاقي برايش رخ مي دهد 
و قصه فيلم از اينجا رقم مي خورد. ماجرا از اين قرار است كه در 
اين فيلم ابتدا مخاطب فكر مي كند كه دختر پيش از ازدواج 
با مرد ديگري رابطه داش��ته و از اين جهت اس��ت كه دچار 
برخي مشكلات است و نمي تواند شرط مادر شوهرش را براي 
آزمايش بپذيرد، اما در ادامه پاي پدر به ماجرا باز مي ش��ود. 
فيلمساز از المان هاي مذهبي براي نش��ان دادن ريشه هاي 
ديني خانواده هايي كه رفتارهاي ناهنجار از آنها سر مي زند، 
استفاده كرده است. منصور با بازي حامد بهداد و بهار با بازي 
رعنا آزادي ور نقش يك زوج را بازي مي كنند كه قصد عروسي 
دارند. ابتداي فيلم دوس��تان دانش��جوي بهار ب��ا بازي پگاه 
آهنگراني و باران كوثري مش��غول خريد و آماده كردن خود 
براي مراسم عروسي هستند كه شخصي به آنها اطلاع مي دهد 

بهار فوت كرده است و مراسم عروسي برگزار نمي شود. 
نفس مطرح كردن چنين موضوعي در سينماي ايران، عجيب 
و شيطنت آميز به نظر مي رسد. فيلمساز اگر چنين مسئله اي 
را در قالب خانواده اي مطرح مي كرد كه به دليل دور شدن از 
آموزه هاي ديني و تأثيرات ناشي از آثار ماهواره دچار مشكلات 
اخلاقي ش��ده، قدري جا براي اص��لاح و خوش بيني ناظران 

مي گذاشت، اما كاملًا مشخص است كه فيلم »خانه دختر« به 
منظور بدبين كردن جامعه به دين و مذهب ساخته شده است. 
برخلاف آنچه تهيه كننده فيلم از آن به عنوان سوء تفاهم ياد 
كرده در مورد فيلم خانه دختر دلايل كاملًا مشهودي وجود 
دارد كه بر مفسده زا و حتي توهين آميز بودن آن دلالت مي كند. 
خانه دختر جزو آثاري محسوب مي شود كه معلوم نيست بر 
اساس چه منطقي فيلمنامه آن از شوراي پروانه ساخت مجوز 
گرفته است. آيا تهيه كننده با ارائه فيلمنامه اي متفاوت، اعضاي 
اين شورا را فريب داده يا اينكه اين فيلم نيز مانند فيلم جنجالي 
»ارادتمند؛ نازنين، بهاره، تين��ا«ي عبدالرضا كاهاني با حكم 

رياستي يا اعمال نفوذ عواملي ديگر راه به توليد برده است. 
برخي ساخته شدن آثاري از اين دست را كه به دليل محتواي 
ناشايست، اساساً رنگ اكران را نمي بينند، ناشي از پالس هاي 
غلطي مي دانند كه از سوي برخي مس��ئولان به فيلمسازان 
داده مي شود. دولت ها همواره براي جلب نظر هنرمندان بدون 
در نظر گرفتن همه جوانب يك مسئله تن به ارائه شعارهاي 
پوپوليستي مي دهند. در آستانه انتخابات سال 92 و در ابتداي 
روي كارآمدن دولت يازدهم پيام هاي دوپهلويي ارائه مي شد 
كه براي برخي ولنگار شدن فضاي فرهنگ را نويد مي داد. توليد 
فيلم هايي چون خانه دختر و فيلم اخير كاهاني را بايد نتيجه 
سياست هاي اعلامي و اعمالي وزارت فرهنگ و ارشاد به عنوان 

اصلي ترين متولي فرهنگي كشور به شمار آورد. 
سؤال اينجاست كه چه چيزي باعث شده تهيه كننده فيلم سرا 
پا موهن خانه دختر نسبت به اكران اين فيلم پس از نزديك به 
يك سال و نيم از رد شدن آن در شوراي پروانه نمايش اميدوار 
شود؟ آيا از درون سازمان سينمايي، نشانه هايي كه ناشي از 
نرمش در برابر چنين آثاري است نمايان شده يا محمد شايسته 
خواسته در فضاي ولنگاري فرهنگي كه حاكم شده بار ديگر 

غيرت مسئولان نظارتي وزارت ارشاد را محك بزند؟ 

معاون نظارت و ارزشيابي سازمان سينمايي به »جوان« خبر داد

شبكه نمايش خانگي و نظارتي كه وجود ندارد 

آموزش رقص به بهانه كشف استعداد ايراني
مدير مركز صبا بر توليد صنعتي انيميشن تأكيد كرد

فيلم سينمايي شكرستان در راه جشنواره فجر
    فرزين ماندگار

 با اينكه شبكه نمايش خانگي فراگيري بيشتري نسبت سينما 
دارد، اما معلوم نيست كه چرا حساسيت هاي وزارت ارشاد به 
آثاري كه از اين شبكه توليد و روانه بازار مي شود، كمتر است.  
معلوم نيس��ت چرا وزارت ارش��اد بيش��ترين نظارت خود را بر 
فيلم هاي سينمايي متمركز كرده در حالي كه دايره مخاطبان 
آثاري كه در ش��بكه خانگي توليد و توزيع مي شود به مراتب از 
فيلم هاي سينمايي بيشتر است. در تازه ترين مورد از اين دست، 
مسابقه اي با عنوان ويترين در شبكه نمايش خانگي عرضه شده 
كه فارغ از استانداردهاي كيفي نامطلوب، به واسطه ايجاد امكان 
رقابت براي رقصنده ها مورد توجه قرار گرفته است. از فيلمساز 
پرحاشيه اي چون علي عطشاني به عنوان يكي از تهيه كنندگان 
اين مسابقه ياد مي ش��ود. جواد يحيوي مجري ممنوع التصوير 
صداوسيما نيز اجراي اين مسابقه را بر عهده دارد. دو بازيگر هم 
در پشت صحنه به گپ و گفت با ش��ركت كنندگان در مسابقه 
مي پردازند. بعد از كپي برداري برخي برنامه هاي تلويزيون از يك 
خواننده يابي به سبك شبكه هاي ماهواره اي حالا دست اندركاران 
شبكه خانگي هم وارد اين فضا ش��ده اند و البته براي آنكه تنور 
رقابت شان داغ تر شود، فقط به كشف استعدادها در زمينه صدا 
نمي پردازند و همه جور ش��ركت كننده اي در مس��ابقه حاضر 
مي شود؛ از علاقه مندان خوانندگي گرفته تا علاقه مندان اجراي 

استندآپ كمدي تا توانمندان در عرصه تقليد صدا. 
يكي از بخش هاي اين مس��ابقه هم كشف اس��تعداد در عرصه 
حركات موزون يا همان رقص است! جالب است كه روي جلد 

مسابقه ويترين فقط نوش��ته شده »كشف اس��تعداد ايراني« 
و درباره زمينه هاي كش��ف اس��تعداد چيزي نيامده است. اين 
محصول كه با مجوز ارشاد در شبكه خانگي توزيع شده يك آيتم 
خود را به كشف مستعدان حركات موزون اختصاص داده و در 
قسمت ابتدايي هم بيشتر از پنج دقيقه از مسابقه به هنرنمايي 

يك گروه رقص چهار نفره اختصاص دارد. 
جالب است كه نه س��رمايه گذار برنامه و نه هيچ كدام از هيئت 
داوران به هنگام صحبت درباره كيفيت اجراي اين گروه چهار 
نفره از واژه رقص يا حتي حركات موزون اس��تفاده نمي كنند و 
سعي مي كنند با به كار بردن واژه حركات آييني مميزي را دور 
بزنند. آنچه به ذهن مي رسد اين است كه آيا مميزي ها به تدريج 
و به ش��كل خودكار در حال تغيير است؟ حتي اگر فرض كنيم 
دست اندركاران مميزي شوراي پروانه نمايش خانگي از كنار اين 
تغيير واژگان گذش��ته اند، چطور است كه به آن نماهاي رقص 

مجوز داده شده است؟

    محمدصادق عابديني
توليد انيميشن سينمايي شكرستان آغاز شده است و احتمالاً 
اين انيميشن به سي و پنجمين جشنواره فيلم فجر مي رسد. 
مرتضي شمسي، مدير مركز پويا نمايي صبا ضمن اعلام سياست 
اين مركز در توليد صنعتي انيميش��ن گفت: در اين سياس��ت 
تلاش داريم ت��ا به جاي توليد عناوين متعدد انيميش��ن، تعداد 
عناوين را كمتر كني��م و بر حجم و تعداد قس��مت ها بيفزاييم. 
شمسي همچنين حضور فعال تر در بازارهاي بين المللي فروش 
انيميشن را يكي ديگر از سياست هاي مركز صبا عنوان كرد. وي 
با معرفي پروژه هاي در دست ساخت اين مركز توليد پويانمايي 
گفت: پروژه»جوانمردان« از پروژه هاي مهم ما است كه با هدف 
هويت سازي و هويت بخشي به نس��ل نوجوان ايراني تهيه شده 
است تا بر اس��اس آن نوجوانان با اصول جوانمردي و فتوت آشنا 
شوند. »روباه و خروس« براي گروه سني كودك، »ماهي بادكني« 
براي خردسالان، »كيخان«، »س��ينا«، »يوز ايراني«، »پرواز تا 
بي نهايت«، »خانواده دانا«، »كشتي گيران«، »سه برادر«، سريالي 
درباره شاه اسماعيل صفوي و مجموعه عروسكي شكرستان از 

ديگر پروژه هاي در دست توليد اين مركز هستند. 
مدير مركز صبا با اعلام خبر توليد مجموعه عروسكي شكرستان 
به عنوان اولين تجربه توليد مجموعه عروس��كي در اين مركز 
گفت: در مجموعه عروسكي شخصيت هاي جديدي به مجموعه 
شكرستان اضافه شده و مخاطب آن همه اعضاي خانواده خواهد 
بود. وي با بيان اينكه مجموعه كوتاه شكرس��تان در زمان هاي 
دو دقيقه اي با موضوع اقتصاد مقاومتي در حال س��اخت است، 

گفت: اين مجموعه 100 قسمتي است كه به صورت ميان برنامه 
از شبكه هاي مختلف سيما پخش خواهد شد. شمسي از پايان 
مراحل پيش توليد انيميشن سينمايي شكرستان خبر داد و گفت: 
اين فيلم هم اكنون در مرحله انيمه قرار دارد و احتمالاً تا پايان 
دي ماه نسخه فينال آن آماده مي شود، حتي اين انيميشن اگر 
مشكلي پيش نيايد در جشنواره فيلم فجر حضور خواهد يافت. 
در ادامه اين نشست عبدالرضا عالي زاده، مشاور رئيس مركز صبا 
و ناظر كيفي پروژه هاي شكرستان، با بيان جزئيات بيشتري از 
پروژه  هاي سه گانه شكرس��تان كه در مركز صبا در حال توليد 
هستند، گفت: نويسنده انيميشن سينمايي و مجموعه عروسكي 
شكرستان س��جاد افش��اريان اس��ت، اما براي مجموعه كوتاه 
شكرستان از يك تيم نويسنده اس��تفاده خواهيم كرد. به گفته 
عالي زاده، محمدرضا فخرايي زاده كارگرداني انيميشن سينمايي 
شكرستان را برعهده خواهد داشت و مجموعه عروسكي نيز بر 

عهده كارگرداني فواد صفاريان پور  است.

 تلاش براي ثبت حديث »سلسله الذهب« 
در يونسكو

    خبر

نماينده سازمان ميراث فرهنگي، صنايع دستي و گردشگري در شوراي هماهنگي 
بزرگداشت دهه كرامت از ثبت ملي حديث »سلسله الذهب« در يونسكو خبر داد. 
حجت الاس��لام فخرالدين صابري، پيگيري براي ثبت ملي حديث »سلسله الذهب« 
را از جمله برنامه هاي س��ازمان ميراث فرهنگي، صنايع دستي و گردشگري دانست و 
گفت: اين حديث، از اهميت ويژه اي برخوردار است، به همين جهت، تلاش مي كنيم در 

يونسكو به عنوان اثر معنوي ثبت كنيم. 
وي برگزاري برنامه جشن تكليف براي فرزندان كاركنان را از ديگر فعاليت هاي سازمان 

ميراث فرهنگي در ايام دهه كرامت ذكر كرد. 
 نماينده سازمان ميراث فرهنگي، صنايع دستي و گردش��گري در شوراي هماهنگي 
بزرگداشت دهه كرامت اظهار كرد: در ايام دهه كرامت اقلام تبليغي با هدف ارائه مفهوم 
كرامت و بيان مكارم اخلاق در مراكز فرهنگي- تاريخي و واحدهاي اقامتي و پذيرايي 

تهيه و توزيع مي ش��ود. همچنين در اين ايام، 
كاخ موزه ها پذيراي دانش آموزان و دانشجويان 
هستند و كارشناس��ان متخصص، قصه هايي 
از امام رضا)ع(، حض��رت معصومه)س( و اهل 

بيت)ع( بيان مي كنند. 
صابري خاطر نش��ان ك��رد: س��ازمان ميراث 
فرهنگي، صنايع دستي و گردشگري با مراكز 
اقامتي و پذيرايي واقع در ش��يراز، خراس��ان 
رضوي و قم برنامه ريزي داشته است تا زائران 
دهه كرامت در اين اي��ام از تخفيف ويژه اي در 

مراكز اقامتي و پذيرايي برخوردار شوند. 

    دریچه

پوتين


